
1. Jak se Vám studuje, jak je to náročné? 

 

Každý začátek je náročný a studium v cizí zemi není výjimkou. Nejtěžší pro mě byl první měsíc, 

protože školní rozvrh je delší, než jsem byla zvyklá v České republice. Končím pravidelně v 17 hodin 

odpoledne, kromě středy, kdy mají všichni žáci zkrácené vyučování. Ze začátku jsem se divila, že 

náplní práce většiny studentů je splnit povinnosti ve škole, dále napsat úkoly, kterých není málo, a jít 

spát. Ale po čase jsem se naladila na tuto vlnu také. 😊 

Protože ve škole máme za den dohromady jen tři přestávky, není zde mnoho času na odpočinek.  

 

Co se týče náročnosti ohledně předmětů, tak záleží na učitelích, jak k vám budou přistupovat. 

V některých hodinách se přizpůsobili mé znalosti jazyka a neměli na mě ze začátku stejné nároky, 

jako na ostatní studenty. Setkala jsem se ale i s takovými, kteří chtěli, abych splnila všechna kritéria, 

anebo abych se o to alespoň pokusila. Myslím, že pokud vidí, že se snažíte, tak se k vám podle toho 

chovají. Čím déle tu jsem, tím snáz rozumím a zapojuji se. Paradox ale je, že mám i více povinností. 

Řídím se pravidlem: „Čím víc se učíš, tím víc víš“. 

 

Při mých začátcích mi pomohli i studenti z mého ročníku a stále jsou ochotni se mi věnovat, když si 

nevím rady. Potkala jsem se zde s milými lidmi, kteří mi hned první den nabídli, jestli bych s nimi 

nechtěla obědvat a trávit přestávku, a kteří měli zájem se dozvědět něco o mé zemi. Zároveň se 

naučili i pár českých slov a když se potkáme, tak mi s radostí odpovídají „ahoj“. Když jsem se zmínila, 

že jsem přijela do Francie i kvůli tomu, že miluji sýry, jedna holčina mi k narozeninám přinesla 

ochutnat její oblíbené. Francouzi jsou vnímaví, ale je dobré být i realista a počítat s tím, že potkáte i 

lidi, kteří o vás ani okem nezavadí. Všude se najdou tací, kteří budou vašimi přáteli a tací, kteří jimi 

nebudou. 

 

2. Co Vám ve studiu jde, co Vás baví? Co Vás třeba překvapilo? 

Na mé škole se v ročníku „Première générale“ vybírají tři specializace. Já jsem si zvolila specializaci, 

která se zaměřuje na historii-geografii, geopolitiku a politologii, dále ekonomické a sociální vědy a 

vědy o životě a Zemi. Tyto předměty jsou velmi zajímavé a baví mě, protože se učíme o věcech, 

s nimiž se setkávám každý den. Například o nestabilitě na hranicích mezi státy, o tom, jak funguje trh 

a podobně. Angličtina je také mým oblíbeným předmětem, protože nás vyučuje rodilá mluvčí 

z Anglie. 

Překvapilo mě, že žáci dostávají od kraje počítač a ve škole na něm pracují. Také, že si v tělocviku 

vyberete skupinu sportů, již chcete provozovat během roku a můžete tak první semestr chodit do 

bazénu a druhý semestr chodit třeba posilovat do místní posilovny. Určitě se nenudíte. 

 

3. Co je na životě ve Francii zajímavého, co byste doporučila ostatním? 

 

Ve Francii je zajímavé poznávat jejich architekturu, protože nemají tak velká obydlí, spíš takové 

roztomilé domečky, zkrátka se spokojí s málem. Mě třeba baví chodit v městských uličkách a 

objevovat skryté kavárničky nebo zavítat na trh a cítit čerstvost právě upečené bagety, vůni sýrů a 

zeleniny. Nebo si jen sednout na lavičku a pozorovat lidi kolem sebe, krásně oblečené se rty 

podtrhnutými rudou rtěnkou a s bagetou v podpaží, jak jdou po ulici a občas se zastaví a pozdraví se 

s kolemjdoucími.  



Ráda bych povzbudila ostatní, aby se nebáli zkoušet, ochutnávat, poznávat, pokud mají možnost. I 

když třeba ústřice se sýrem na první pohled nevypadají zrovna lákavě. 

 

4. Jak trávíte volný čas? 

Volný čas trávím nejvíce se svou hostitelskou rodinou. Ráda sleduji maminku, jak připravuje 

francouzské speciality, nebo s tatínkem a jednou z dcer chodíme na fotbalové zápasy. Hrajeme také 

stolní hry a hodně si povídáme. Jezdíme na výlety nebo třeba testovat nový bar, který právě otevřel. 

Setkávám se i se svými kamarády, ale oceňuji, že mám i prostor jít si zaplavat, sednout si do kavárny 

nebo se procházet v přírodě. 

5.  Čím je pro Vás zajímavé město, kde bydlíte nebo studujete? 

 

Na mém městě Saint-Dizier, které má asi 25 000 obyvatel, miluji, jak je malebné, ale zároveň mi zde 

nic nechybí. Máme zde úžasné náměstí s malými obchůdky s parfumérií, květinami, oblečením, také 

pekárny a kavárny. Městem teče řeka Marna, kolem které mohu jezdit na kole. Město se nachází 

blízko jezera „Lac Du Der“, které je zásobárnou vody pro Paříž. Ornitologové mohou pozorovat ptáky, 

jichž je zde nespočet. 

 

Ve Francii se mi moc líbí a je toho mnoho, co bych mohla zmínit, ale nechci budoucí zájemce o toto 

studium připravit o překvapení. Jedná se o úžasnou zkušenost, takže se nebojte jí využít! 

  


